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دور همی کودکان ایران و لبنان
پارلمان شهری به مناسبت هفته ملی کودک، میزبان تعدادی از کودکان نخبه تهرانی و 2کودک جبهه مقاومت بود

گزارش
فرخنده رفائیگزارش

روزنامه نگار

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

چهارشنبه  چهارشنبه  1818 مهر  مهر 14031403- شماره  - شماره  92249224چهارشنبه  چهارشنبه  1818 مهر  مهر 14031403- شماره  - شماره  92249224
110 اتوبوس برقی از بندرعباس به تهران می رسد

مهدی علیزاده، مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی: براساس تفاهمی که داشــتیم و مبلغی که برای طرف 
چینی واریــز کردیم، بناســت ۱۱۰ اتوبوس  برقــی ۱۲متری اوایــل آبان ماه وارد تهران شــود. این تعــداد اتوبوس 

به زودی در بندرعباس بارگیری می شود و با حل مسائل اداری وارد تهران خواهد شد.

جمع آوری نخاله های رها شده 
میثم مظفر، رئیــس کمیته بودجه شــورای شــهر: در خیابان پیــروزی حدفاصل خیابان شــکوفه و بزرگراه 
امام علــی)ع( به دلیــل تخریــب یــک ســاختمان نیمــه کاره از ســال۱۳۹۲ تاکنــون نخاله هایــی رهــا شــده و 

مزاحمت هایی برای اهالی ایجاد کرده است. ضرورت دارد شهرداری  این موضوع را تعیین تکلیف کند.

اوج ذلت نظام صهیونیستی
پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر: روزهایی که سپری می شود، برای جهان اسلام بسیار مهم، تعیین کننده 
و حساس است. این اتفاقات برای آنهایی که مسائل نظامی و سیاسی را دنبال می کنند، به معنای اوج ذلت، خفت 

و ضعف نظام صهیونیستی است که امیدواریم به زودی شاهد سرنگونی  این رژیم خبیث کودک کش باشیم.

تجدید بیعت   با ولی امر مسلمین
سید محمد آقامیری، عضو کمیسیون حمل ونقل شورا ی شهر: نمازجمعه ۱۳مهر یک حماسه تاریخی بود که 
تجدید بیعت   با ولی امر مسلمین به حساب می آید. با وجود هشدارهای امنیتی حضور رهبر معظم انقلاب 

در نمازجمعه یک دستاورد بزرگ تاریخی و انقلابی برای جمهوری اسلامی محسوب می شود. 

صفحه آرا: آرش شاه سمندی صفحه آرا: آرش شاه سمندی

آزاد سازی 21 هزار متر مربعی 
فضاهای کارگاهی

حتما شــما هم هنگام عبور از معابر بــا حصارهای آهنی و 
فضاهای کارگاهی بارها مواجه شده اید؛ فضاهایی که اطراف 
خطوط جدید مترو محصور هستند و به زعم خیلی ها حتی 
مســیر تردد عابران را هم به نوعی مســدود می کنند. حالا 
خبر رســیده که بعضی از کارگاه هــای عمرانی خط7 مترو 
جمع آوری و آزادسازی شــده و به گفته محمدیاشار لطفی، 
مجری خط7 متروی تهران، زمین هایی که در این مسیر در 
اختیار کارگاه های مختلف بوده به اراضی عمومی شهر تهران 
بازگشته اســت؛ اقدامی که با انجامش اغتشاشات بصری و 

مزاحمت های کارگاه ها برای شهروندان به حداقل می رسد.

 آزادسازی فضای شهری در 6منطقه 
با تکمیل و راه اندازی بخشی از ورودی ها و ایستگاه های خط7 
متروی تهران در این دوره مدیریت شهری، بیش از 21هزار 
مترمربع فضای کارگاه های عمرانــی مربوط به این خط در 
مناطق 14، 12، 11، 10، 6 و 2 آزاد شــده و به عرصه های 

عمومی شهر بازگشته است. البته این پایان کار نیست.

کاری که ادامه دارد
بازگشت فضاهای کارگاهی باقیمانده به عرصه های عمومی 
پایتخت، با اتمام پروژه های در دســت اجرا و بهره برداری از 
طرح های باقیمانده، ادامه خواهد داشت و پیش بینی می شود 
تا پایان ســال1403 بیش از 5هزارمترمربع دیگر از ســایر 

کارگاه های خط7 مترو تحویل شهرداری های مناطق شود.

 تبدیل زمین ها به بوستان و فضای سبز 
محمدیاشــار لطفی درخصوص کاربری های جدید اراضی 
آزاد شــده نیز می گوید: »زمین های تحویل داده شــده به 
شــهرداری های مناطق مختلف، اغلب به عنوان فضای سبز 
و بوســتان یا معبر مورد اســتفاده قرار گرفته اند. برخی هم 
به فضای کارگاهی برای پروژه های عمرانی جدید شــهری 
تبدیل شده و در اختیار پیشبرد سایر طرح های شهری قرار 

گرفته اند.«

 کدام کارگاه ها جمع آوری شده اند؟ 
کارگاه های جمع آوری شده در حوالی برخی از ایستگاه ها و 
پروژه های خط7 مترو بوده که لطفی دراین باره می گوید: 
»زمین های آزاد سازی  شده به کارگاه های بوستان گفتگو، 
تربیت مــدرس، مهدیه، میــدان کتاب، بلــوار پاک نژاد، 
رودکی، بزرگراه شــهید محلاتی و بزرگراه شــهید نواب 

صفوی مربوط می شود.«

نبرد با سندروم دا ون 
قهرمان مسابقات پاراکاراته آسیا مسیر ورزشی خود را از مسجد مسلم بن عقیل محله نبردشمالی شروع کرده است

خیابان نبردشمالی، کوچه شهیدبرادران 
شــیردم... در این کوچه برای رسیدن به 
خانه خانواده »واشقانی فراهانی« و دیدن 
»نگار« نیازی نیست از اهالی سؤال کنید. بنرهای تبریک 
که توسط شــهرداری های منطقه و ناحیه، هیأت امنای 
مسجد و مدیریت سرای محله، دایی و خاله، عمه و عمو 
و... زده اند، شما را به پلاک۸۵ راهنمایی می کند.  »نگار 

واشقانی فراهانی کســب مدال طلا در مسابقات 
قهرمانی پاراکاراته هانگژو چین2۰2۴ را به شما 
تبریک می گوییم.« این جمله مشترک روی تمام 
بنرهای مربوط بــه افتخارآفرینی بانوی قهرمان 

توان یاب است که پرچم ایران را در چین به اهتزاز 
درآورده است.

تامین آب برای فضای سبز تهران با توجه به 
کمبود منابع آبی در کشور یکی از دغدغه های 
مدیریت شهری است. از یک سو حفر چاه های 
جدیــد و بهره برداری بیشــتر از آب های 
زیرزمینی به تشدید روند فرونشست زمین 
دامن می زند و از سوی دیگر در استفاده از 
منابع موجود، اولویت با تامین آب شــرب 
شهروندان است. از این رو استفاده از پساب 
تصفیه شده برای آبیاری فضای سبز تهران در 

دستور کار مدیران شهری قرار گرفته است.

حضرت ابوالفضل 
فراموشم نمی کند

نگار نخستین توان یاب ذهنی است که مدال طلای 
مسابقات آسیایی را کسب کرده و توانسته در این سطح 

از رقابت ها رنکینگ جدیدی را ثبت کند. به گفته  خودش با 
اطمینان روبه روی حریف هنگ کنگی ایستاد و مدال طلا را 
به دســت آورد. او می گوید: »وقتی روی تشک رفتم به 
خدا توکل کردم و مطمئن بــودم که حضرت 

ابوالفضل)ع( فراموشم نمی کند.« با این 
جمله نگار، اشــک در چشمان 

مادر حلقه می زند.

 علاقه 
ذاتی به رشته رزمی

نگار از ۸سالگی رشته کاراته را شروع کرد 
و امروز تجربه 20ســاله دارد. مادرش می گوید: 

»دایی نگار هم در رشته رزمی فعالیت می کند و علاقه به 
این رشته گویی در دخترم ذاتی بوده است.« نگار اولین بار 
در کلاس های ورزشی مسجد مسلم ابن عقیل در محله 
نبردشمالی شــروع کرد و با حمایت اشرف السادات 
پورحسین، نخستین مربی اش توانست مسیر  رشد 

و ترقی را ســپری کند. او اکنون در مجموعه 
ورزشــی شــهربانو منطقه14 تمرین 

می کند.

 
تلاش مادر در کانون 

معلولان
حالا مادر نگار که تجربه های موفقی در مواجهه 

با توان یابــان ذهنی دارد، همــواره تلاش می کند 
تجربه هایش را در اختیار مادران دارای فرزند توان یاب 
قرار دهد؛ ازاین رو با پیگیری هایی که داشته در کانون 
معلولان محله نبردشمالی، مجموعه ای ویژه توان یابان 

راه اندازی شــده اســت. امروز در ایــن مجموعه 
کلاس های ورزشــی، تئاتر، موســیقی و... 

تشکیل مي شود و در این زمینه ها 
فعالیت دارند.

 
شکست؛ سرآغاز 

پیروزی
اولین تجربه حضور نگار در مسابقه به رقابت های 

محلی بازمی گردد. او پس از گرفتن کمربند زرد در 
مسابقه شرکت مي کند ولي بازی را به حریف می بازد. 
این شکست نگار را به هم می ریزد اما پس از صحبت های 
سنســی )مربی اش(، او متوجه می شود که شکست 

می تواند آغازي برای پیروزی باشــد. از همان روز 
به بعد تصمیم می گیــرد قوی تر در رقابت ها 

حاضر شود و حالا او در چین قهرمان 
شده است.

 اشک 
و شادی

نگار در مسابقات پاراکاراته2۰2۴ 
در مقابل حریفان قرار گرفت و با برتری به 

قهرمانی رسید. مسابقه آخر برای مادر مملو 
از اســترس و دلهره بوده تا اینکه سنسی پیام 
می دهد و می نویسد: »نگار، طلا گرفت.« مادر 
باور نمی کند و چندین بــار پیام را می خواند. 

اشک شوق و شادی درهم آمیخته می شوند 
و فریاد شــادی، ســکوت کوچه 

شهیدبرادران شــیردم را 
می شکند.

 پخش 
سرود   جمهوری 

اسلامی ایران در چین
قهرمانی نگار برای کشــور یــک افتخار بزرگ 

بود. برای اولین بار یک دختر توان یاب ذهنی موفق 
شد مدال طلای مسابقات پاراکاراته را از آن خود کند. 
با قهرمانی او سرود جمهوری اســلامی ایران  در شهر 
هانگژو طنین انداز شــد. مادر می گوید: »نگار با کاری 

که کرد به الگو تبدیل شــد. او چراغی را در مسیر 
توان یابان ذهنی روشن کرد و امیدوارم شاهد 

افتخارآفرینی های بیشــتر در این 
حوزه باشیم.«

 
فرزندم تفاوت دارد

پس از تولد نگار، دکتر وضعیت وي را 
برای مادر تشــریح می کند و او می پذیرد که 

دخترش با دیگران کمی تفــاوت دارد. از آن روز 
به بعد تلاش مادر برای زندگی بهتر و موفقیت نگار 
شروع می شود. براساس گفته های مادر، نگار مانند 
هر فرد دیگری حق زندگی داشت و نباید از مواهب 

الهی محروم می شــد. پس بــا حمایت های 
جدی مادر، مسیر متفاوتی پیش روی 

نگار و آینده او قرار گرفت.

همراهی 
گیتی با نگار

نگار خواهری به نام »گیتی« دارد که 
5سال از او کوچک تر است. آنها رابطه بسیار 

خوبی با هم دارند با این تفاوت که گیتی مانند 
یک خواهر بزرگ تر حامی نگار اســت و هرجا که 
لازم باشد کمکش می کند. نگار و گیتی هر دو با 
هم وارد ورزش و رشته کاراته شدند؛ اما گیتی 

ادامه نداد و نگار در این مسیر ماندگار شد. 
امروز اما گیتی مشــوق نگار در 

ورزش است.

۳درخواست خانواده قهرمان 
پاراکاراته آسیا

خانــواده نــگار واشــقانی فراهانی از حمایت هــای 
شــهرداری در فراهم کــردن زیرســاخت ها و... 

تشکر می کنند اما ۳درخواست نيز دارند.

 پــدر نــگار: بــرای انجــام برخــی از 
کارهــای نگار نیــاز به تردد در شــهر 
به ویژه مناطــق مرکزی که محدوده 
طــرح ترافیک اســت، داریــم. برای 
تسهیل این کار شهرداری می تواند 
توان يابــان را حمایت کنــد و به آنها 

پلاک معلولان بدهد.

مــادر نــگار: توان یابــان ذهنــی نیــاز 
بــه باشــگاه دارند. نــگار در شــرایطی 
اســت کــه  می  توانــد بــه توان یابــان 
ذهنــی آموزش رزمــی دهــد؛ بنابراین 
شــهرداری بــا اختصــاص ســاعاتی از 
مجموعه هــای ورزشــی در ایــن حوزه 

می تواند به توان يابان کمک کند.

 نــگار: فدراســیون معلــولان وجــود 
دارد؛ اما شــرایط ما توان یابان ذهنی 
با معلولان جسمی و حرکتی متفاوت 
اســت؛ بنابراین اگر توان یابان ذهنی 
هــم فدراســیون مجزایــی داشــته 
باشند، قطعا شرایط بهتر خواهد بود.
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مهدی اسماعیل پور ؛ روزنامه نگارمترو

مترمربع از فضای کارگاه های پروژه خط7 
متروی تهران تحویل داده شده است.

 

مترمربع وسعت کارگاه ایستگاه شهدای 
17شــهریور در بخش شــرقی بلــوار قیام 

حالا به معبر افزوده شده است.

هزارمترمربــع از ســایر کارگاه هــای محدوده  
خــط 7 متــرو  تــا پایــان ســال1403 بــه 
شهرداری های مناطق تحویل داده می شود.
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مترمربــع وســعت بزرگ تریــن زمیــن 
متعلق به کارگاه پشتیبان در بلوار شهید 
پاک نــژاد اســت کــه اکنــون در اختیــار 

شهرداری منطقه۲ قرار دارد.
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دیروز جلسه دویست وشصت ونهم شورای شهر 
تهران به مناسبت هفته ملی کودک، حال وهوای 
متفاوتی داشت. اعضای پارلمان شهری میزبان 
تعدادی از کودکان نخبه در حوزه های فرهنگی، 
هنری، قرآنی، علمی و 2کــودک نخبه جبهه 
مقاومت لبنان بودند. مهدی امیری، مدیرکل 
اداره مشارکت های شهروندی که بانی حضور 
کودکان در صحن شــورا بــود در گفت وگو با 
همشهری گفت که با این کار قصد داریم همدلی 
و همبستگی کودکان ایران و لبنان به تصویر 
کشیده شود و بگوییم که کودکان ایران همواره 

در کنار کودکان لبنان و غزه ایستاده اند.

تلاوت قرآن
صحن شورای شهر تهران نیم ساعتی 
در اختیار کودکان قرار داشت. مهدی 
بیگلری، یکی از کــودکان مهمان و 
قاری برتر مســابقات قرآنی به رســم 
سایر جلسات، آیه هایی از سوره حشر 
را تلاوت کرد. صدای دلنشین او چنان 
در پارلمان شهری طنین انداز شده بود 
که پس از اتمام تلاوت، اعضای شورا او 

را با عبارت »احسنت« بدرقه کردند.

قرائت بیانیه
کودکان مطالباتشــان را در قالب بیانیه ای آماده 
کرده بودند که توسط سلما افشــین زر، یکی از 
کودکان قرائت شد. افزایش فضای بازی و تفریح 
و ایمن شدن شهر و... اهم مطالبات کودکان بود. 
مهدی چمران، رئیس پارلمان شهری هم از طرح 
شهر دوستدار کودک یاد کرد و چنین گفت: این 
طرح مصوبه شورای چهارم است و ضرورت دارد 
امکانات بیشــتری برای کودکان در بوستان ها و 

شهر ایجاد شود.

تجلیل از کودکان
کودکان با حضور در صحن به رسم یادگار، 
شاخه های گلی به نمایندگان هدیه کردند. 
اعضا هم با آنها عکس یادگاری گرفتند و با 
لحن کودکانه به خوش وبش پرداختند. در 
پایان هم با حضور مهدی چمران و تعدادی 
از اعضای شورای شــهر تهران از کودکان 
با اهدای لوح و هدیه تقدیر شــد و عکس 
یادگاری دســته جمعی خاطره حضور در 

پارلمان شهری را کامل کرد.

اختصاص اعتبار مناسب
هفته ملی کودک بهانه ای شد تا تعدادی 
از اعضای شورای شهر تهران به طرح شهر 
دوستدار کودک اشاره کنند. سوده نجفی، 
رئیس کمیته سلامت شورا گفت که این 
طرح مصوبه شوراست، اما به دلیل کمبود 
اعتبار گویا عملیاتی نشده و اجرا نمی شود؛ 
بنابراین انتظار داریم شهرداری با اختصاص 
اعتبار مناســب، اجرای این طــرح را که 
مطالبه اصلی کودکان است، عملیاتی کند.

توجه به نیاز کودکان
زهرا شمس احسان، رئیس کمیته اجتماعی شورا 
هم به مناســبت هفته ملی کودک، نیاز کودکان 
را محور صحبت های خود قرار داد و تأکید کرد: 
»به نیازهای خاص کــودکان دارای محدودیت 
در برنامه ریزی های شهری توجه کافی نمی شود 
و ارائه خدمات بهداشــتی و ســلامت روان ویژه 
کودکان در محلات محدود است. با اجرای طرح 
شهر دوســتدار کودک می توان این کمبودها را 

رفع کرد.«

در دویست و شــصت و نهمین جلسه شورای 
شــهر تهران، خبرنگاران دربــاره موضوع 
ایجاد اختلال در خط3 مترو سؤال کردند 
و مهدی چمران، رئیس پارلمان شــهری 
در پاسخ گفت: »متأسفانه این اختلالات 

وجود دارد و تأکید ما این بوده که همه موارد 
فنی به خوبی رعایت شــود. هنگامی که فشار به 

مترو افزایش پیدا می کند، یعنی با کاهش سرفاصله ها 
و افزایش تعداد قطارها، احتمال چنین اختلالاتی بالا 
می رود که امیدواریم شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم.« او 

در ادامه پاسخگوی سایر پرسش ها بود.

  همــکاری مدیریت شــهری در طرح 
ســاماندهی اتباع: باتوجه به اینکــه در هفته 

نیروی انتظامی هستیم از سردار احمدرضا 
رادان، فرمانده فراجا و سردار عباسعلی 
محمدیان، رئیس پلیس تهران بزرگ 
دعوت کردیم تا بــه صحن بیایند که 
برنامه داشــتند و محقق نشــد. قطعا 
شــهرداری در موضوع ساماندهی اتباع 
همــکاری دارد و اتباعی که مجــوز اقامت 
دارند باید در حوزه خدمات شهری فعالیت کنند. 
به کارگیری اتباع غیرمجاز نه تنها در شهرداری که 

در همه دستگاه ها ممنوع است.

 رابطه استخدامی با شهرداری ها: اعضای 
شورای شهر تعدادی کارمند شهرداری هستند که 
به شورا آمده اند. قطعا این کار باتوجه به تجربه آنها 

در مدیریت شهری، کاری است که من می پسندم. 
موضوع تعارض منافع درخصوص کمیسیون های 
تخصصی مانند مــاده100 که قضــاوت در آنها 
صورت می گیرد، مطرح شده و ارتباطی به رابطه 

استخدامی ندارد.

 ممنوعیت فعالیت کارمندان شهرداری در 
انتخابات شوراها: البته هنوز در صحن مجلس 
شورای اسلامی موضوع، مطرح نشده است. شاید 
این کار در شهرهای کوچک درست باشد، اما برای 
شــهرهای بزرگ بهتر اســت که اعضای شوراها 
باتوجه  به تجربه ای که در مدیریت شــهری دارند 
و مطلع هستند در شورا حضور پیدا کنند و حضور 

آنها به نفع شهر خواهد بود.

عقب ماندگی در شهر 
دوستدار کودک

به مناســبت هفته ملی کودک، 
برنامه های ویژه ای پیش بینی شده 
کــه مهم تریــن آنها جشــنواره 
»شــهر کودکی« اســت که هر 
شــب در بوســتان لالــه برگزار 
می شــود. به گفته  مهدی امیری، 
مدیــرکل اداره مشــارکت های 
شهروندی شهرداری تهران، این 
مناســبت فرصتی شد تا تعدادی 
از کودکان نخبه شــهر تهران به 
نمایندگی ازسوی سایر کودکان 
در صحن شــورا حاضر شــوند و 
خواسته هایشــان را بــه گوش 
نمایندگان برسانند. او تأکید کرد 
تلاش می شــود تا پیوندی میان 
مدیریت شهری و کودکان ایجاد 
شود. امیری درباره عقب ماندگی 
در موضوع طرح شــهر دوستدار 
کودک هــم اینطور گفــت: »از 
نظر مــن 30 تــا 40درصد این 
طرح اجرایی شده و در این حوزه 
عقب ماندگی داریم که لازم است 
کارها با اولویت و جدیت پیگیری 

شود.«
 چه کسانی 

مهمان اعضای 
شورای شهر 

بودند؟

 سلما افشین زر: سخنور و شاهنامه خوان
  سلنا رنجبران کرمانی: دارنده رتبه کشوری در رشته کاراته

  محمدرضا عزتی: دارنده رتبه اول بین المللی در رشته کاراته
  ماهور قدیم خانی: برگزیده مسابقات جهانی نقاشی در ژاپن

  محمدصادق میرحمد: هنرمند بازیگر
 صدرا و یسنا اسماعیلی: فرزندان شهید مدافع امنیت حسین اسماعیلی

  زینب بوژمهرانی: حافظ کل قرآن
 محمدطاها فریدنی: دارنده رتبه برتر در حوزه کارآفرینی و نساجی سنتی

رئیس شورا در جمع 
خبرنگاران چه گفت؟

موضوع دستور جلسه: بررسی لایحه افزایش سرمایه 
بانک شهر

توضیحــات محمد آخوندی، رئیس کمیســیون 
برنامه وبودجه شورا: ســال1401 به شهرداری تهران 
برای افزایش سرمایه بانک شــهر مجوز دادیم. بانک شهر 
برای خــروج از ماده141 )افزایش ســرمایه از محل های 
تجدید ارزیابی و آورده نقــدی فروش دارایی های راکد( و 

الزام بانک مرکزی باید افزایش سرمایه را انجام دهد.
میزان افزایش سرمایه توسط شــهرداری: سهم 
شــهرداری تهران در این افزایش ســرمایه هزار میلیارد 
تومان مشخص شــد که باتوجه  به مجوز قبلی )1401( 
برای تکمیل ایــن مجوز باید 6۸۸ میلیــارد تومان دیگر 

پرداخت شود.
توضیحات محمدمهدی احمدی، مدیرعامل بانک 
شهر: امروز به افزایش ســرمایه نیاز داریم تا بتوانیم در 
بین بانک های تراز قرار بگیریم. دارایی های بانک شهر در 
2۹اسفند سال1400، 140همت بوده که سال1401 به 
201همت و امسال به 455همت افزایش یافته که دلیل 

عمده آن حمایت شهرداری های کلانشهرها بوده است.
تصمیم شورا: لایحه توسط نمایندگان شورا تصویب شد.

افزایش سرمایه بانک شهر تصویب شد

آبیاری فضای سبز با فاضلاب تصفیه شده 
5 تصفیه خانه محلی برای انتقال آب به فضای سبز در حال بهره برداری است

دستور ویژه برای توسعه تصفیه خانه ها
موضوع استفاده از پساب تصفیه شده برای آبیاری فضای سبز پایتخت در 3سال 
گذشته با جدیت دنبال شده اســت. علی محمد مختاری، مدیرعامل سازمان 
بوستان ها و فضای سبز شهرداری تهران با اشــاره به دستور مستقیم شهردار 
تهران در توســعه تصفیه خانه های محلی برای تامین منابع آب پایدار فضای 
سبز می گوید: در این دوره به دستور دکتر زاکانی اعتبار هنگفتی برای خطوط 
انتقال سرمایه گذاری شد تا منابع آبی پایدار برای آبیاری فضای سبز پایتخت 
تامین و جایگزین چاه ها شود. رویکرد مدیریت شهری در این دوره این بود که 
بهره برداری از چاه ها به منظور جلوگیری از فرونشست، کمتر و استفاده از پساب 

جایگزین آن شود و ما در این زمینه از برنامه جلوتر هستیم.

 رشد جهشی در پساب مصرفی
آمارهای اعلام شده در میزان پســاب مصرفی در سال های اخیر 
نشان می دهد برنامه های شــهرداری برای توسعه تصفیه خانه ها 
و خطوط انتقال پساب، رشدی جهشی داشته  است. مدیرعامل 
سازمان بوستان ها و فضای سبز شــهرداری تهران در این زمینه 
می گوید: میزان اســتفاده از پســاب تا ســال 1401، 7میلیون 
مترمکعب بود که این میزان در ســال 1402بــه 23.5میلیون 
مترمکعب رســید. به گفته مختاری، از اواخر ســال گذشــته با 
برنامه ریزی هــای انجام شــده و بهره بــرداری از خــط انتقال 
تصفیه خانه های جنوب، فیروزبهرام، لواسان و اکباتان استفاده از 
پساب به نحو چشمگیری افزایش یافته به طوری  که این میزان تا 

اسفند امسال به 56.5میلیون مترمکعب می رسد.

 از برنامه جامع آب خام تهران جلوتریم
براساس طرح جامع آب خام فضای سبز شهر تهران 
با توجه به توافقات و هماهنگی های انجام شــده با 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران قرار است تا 
سال 1410، سالانه 120میلیون مترمکعب از پساب 
حاصــل از تصفیه خانه های جدیدالاحداث شــهر 
تهران برای آبیاری فضای سبز اختصاص یابد. رئیس 
سازمان بوستان ها و فضای سبز شهرداری تهران با 
اشاره به عملکرد بسیار خوب شهرداری دراین زمینه 
معتقد است: در حال حاضر از برنامه جلوتر هستیم و 
با توجه به سرعت پیشرفت کار در مدت 2سال آینده 

این رقم محقق خواهد شد.

پساب رایگان برای فضای سبز
اکنون از تصفیه خانه های مختلفی برای انتقال آب به فضای سبز استفاده می شود که 
بعضی از آنها تصفیه خانه های   محلی هســتند. این تصفیه خانه ها را شهرداری برای 
تصفیه پساب و تامین آب مورد نیاز فضای سبز ســاخته است که به گفته مدیرعامل 
سازمان بوستان ها و فضای سبز تهران اکنون 5تصفیه خانه محلی در حال بهره برداری 
است. همچنین بخش قابل توجهی از 23.5میلیون مترمکعب پسابی که سال گذشته 
برای آبیاری بوستان ها و فضای سبز تهران استفاده شد، رایگان تامین شده چراکه خط 
انتقال پساب را که شرکت آب و فاضلاب باید احداث می کرد، شهرداری ساخته است 
و در نتیجه برای پساب انتقالی دیگر هزینه ای نمی پردازد. تصفیه خانه های دانشگاه 
امام حسین)ع( و نیروی انتظامی ازجمله مجموعه هایی هستند که پساب تصفیه شده 

رایگان فضای سبز را تامین می کنند.

۱40۱
7 میلیون مترمکعب

۱402
23.5 میلیون مترمکعب

۱403
56.5 میلیون مترمکعب

۱4۱0
۱20 میلیون مترمکعب

وضعیت استفاده از پساب برای آبیاری فضای سبز

 تصفیه خانه های جنوب و فیروزبهرام
مناطق ۱5- ۱8- ۱۹- ۲۰

 تصفیه خانه لواسان 
 مناطق ۱و 4

 تصفیه خانه اکباتان 
منطقه 5

چند 
تصفیه خانه و 

در کدام مناطق 
داریم؟

درخواست رسیدگی به عملکرد سالن ورزش 
روستای عبدل آباد

مدتی است که تنها سالن ورزشی روستای عبدل آباد واقع در 
شهر ورامین به افراد و بازیکنان غیربومی اجاره داده می شود. 
این وضعیت موجب شده تا جوانان و علاقه مندان به ورزش 
مجبور شوند به سالن های ورزشی خارج از روستا مراجعه 
کنند که آن هم موجب اتلاف وقت و هزینه می شود و برای همه 
امکان پذیر نیست.ظاهرا مسئولان باشگاه برای کسب درآمد 
بیشتر این کار را می کنند ولی به ضرر اهالی تمام می شود.
خواهشمندیم باشگاه ورزشــی این روستا فقط در اختیار 
ساکنان و افراد خود روستا باشد نه غیربومی ها و افرادی که از 

خارج روستا به اینجا می آیند.
عده ای از جوانان روستای عبدل آباد ورامین

پیشنهاد راهکار برای بهبود عملکرد متروی تهران-کرج
من یکی از افرادی هستم که هر روز و به طور مرتب از متروی 
تهران-کرج استفاده می کنم چون منزلم در کرج واقع شده و 
محل کارم در تهران. از مشکلاتی که با آن مواجهیم توقف چند 
دقیقه ای قطارها در ایستگاه هایی است که عملا مسافری در 
آنها سوار و پیاده نمی شود مثل ایستگاه اتمسفر.این توقف ها 
علاوه بر اتلاف وقت مسافران از نظر اقتصادی هم توجیهی 
ندارد چون قطار برای هر توقف و هر شروع به حرکت دوباره، 
می بایست انرژی و برق زیادی را مصرف کند.از طرفی با این کار 
به قطعات و اجزای آن هم فشار زیادی وارد می شود و آنها را 
مستهلک می کند. پیشنهاد می کنم شرکت مترو با شناسایی 
و حذف این قبیل ایســتگاه ها به بهبود عملکرد قطارها و 

همینطور رفاه حال مسافران کمک کند.
براتی از کرج

 مبلغ بازپرداخت وام مسکن ملی را کاهش دهید
 اینکه برای خرید مسکن ملی وام در اختیار متقاضیان قرار 
می گیرد بسیار خوب است و جای تشــکر دارد اما مشکل 
اینجاست که رقم باز پرداخت فعلی آن در توان همه افراد نیست.

در حال حاضر به ازای دریافت وام 7۵۰میلیون تومانی، متقاضی 
می بایست 12میلیون در  ماه پرداخت کند.این در حالی است 
که وام گیرندگان مسکن ملی عموما از قشر ضعیف و کم درآمد 
جامعه هستند و پرداخت چنین رقمی آن هم هر  ماه واقعا در 
توانشان نیست. به همین خاطر درخواست داریم تا در مورد   رقم 

بازپرداخت این وام تجدیدنظر صورت بگیرد.
علاقه مند از کاشان

درخواست ایجاد پل رو گذر روی رود فرحزاد
 خیابان آبشار حد فاصل سیمون بولیوار تا بزرگراه یادگار امام 
به دلیل عرض کم، مسیر پر پیچ و خم طولانی و همینطور عبور از 
بافت شهری معمولا یکطرفه است و موجب تردد دائمی خودرو ها 
و سلب آسایش ساکنان محله های اشرفی اصفهانی، شهرک نفت 
و شهرک نیروی هوایی شده است.پیشنهاد می کنم با ایجاد یک پل 
رو گذر روی دره فرحزاد و اتصال دو طرف رود از طریق امتداد محور 

شرق به غرب بزرگراه، این مشکل حل شود.
یکی از اهالی شهرک نفت

چراغ راهنمایی خیابان معجز شهر اردبیل برداشته شود 
نصب یک چراغ راهنمایی در خیابان معجز اردبیل به جای کمک به 
کاهش ترافیک و ایجاد نظم در حرکت خودروها بیشتر مایه دردسر 
و ایجاد تصادف در این محدوده شده است به طوری که روزانه شاهد 
۳ یا ۴ مورد تصادف در این خیابان هستیم.علت هم این است که 
چراغ جانمایی درستی نشــده یا بهتر است بگوییم اصلا نیازی 
به چراغ در این خیابان نیست. مثلا خودروهایی که می خواهند 
از مسیر پل سعدی به سمت خیابان غریب بروند نیازی به توقف 
پشت چراغ راهنمایی ندارند. همین توقف بی مورد موجب برخورد 
خودروهای پشتی به جلویی شده و درنهایت تصادف می شود. 
درخواست داریم تا این چراغ را هر چه زودتر از این خیابان بردارند.
 قره گوزلو از اردبیل

درخواست حذف اخذ شهریه ازسوی مدارس سمپاد
با وجــود آنکه در دولت قبل تصویب شــد شــهریه 
دانش آموزان مدارس سمپاد یا همان تیز هوشان از طرف 
دولت پرداخت شود امســال که برای ثبت نام مراجعه 
کردیم درخواست شــهریه 1۰میلیون تومانی کردند.  
بســیاری از خانواده ها توان پرداخت چنین مبلغی را 
ندارند خصوصا اگر مثل من 2 فرزند مشغول تحصیل در 
این مدارس داشته باشند.از مسئولان سازمان آموزش و 
پرورش درخواست داریم به این موضوع رسیدگی کنند.
مادر 2 دانش آموز مدارس سمپاد

بساط دستفروشان چال نخل در خمین جمع آوری شود
متأسفانه مدت هاست که منطقه چال نخل شهر خمین 
اســتان مرکزی، محل بســاط دستفروشانی شده که 
اجناس دست دوم و عموما ســرقتی را خرید و فروش 
می کنند.این وضعیت موجب نگرانی اهالی شهر شده 
است.درخواســت داریم تا هر چه زودتــر این محل 

جمع آوری شود.
همت طلب از خمین

درخواست افتتاح تصفیه خانه فاضلاب شهر شیروان 
 معلوم نیست چرا  تصفیه خانه شــیروان در خراسان 
شمالی که تکمیل هم شده هنوز به بهره برداری نرسیده 
است. یقینا کم کاری یکی از سازمان های مرتبط موجب 
این مسئله شده است.ضروری است تا مسئولان ذیربط 
هر چه زودتر این تصفیه خانــه را افتتاح و بهره برداری 

کنند چون پول بیت المال در این راه صرف شده است.
صراف زاده از شیروان

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم
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